

研究简报

酪蝇室内饲养技术研究*

董保新¹,白璐¹,李正跃¹,葛长荣²,李强^{1**}

- 1.云南农业大学植物保护学院,云南昆明 650201;
- 2.云南农业大学动物科学技术学院,云南昆明 650201

收稿日期 2007-3-8 修回日期

摘要 报道了酪蝇的饲养方法,并在室内27℃恒温条件下对比研究了火腿、人工饲料和奶酪3种食料对酪蝇幼虫和蛹的存活率、发育历期及蛹重的影响。结果表明,火腿是最适食料,人工饲料次之,奶酪最不宜。饲养酪蝇时,使其老熟幼虫在软棉布中化蛹,便于蛹的收集。

关键词 [酪蝇](#); [饲养](#); [食料](#); [生长发育](#)

分类号 [Q 969.98](#)

A Study on Laboratory Rearing Technique for Cheese Skipper, *Piophilha casei* L.

DONG Bao-xin,BAI Lu,LI Zheng-yue,GE Chang-rong, LI Qiang

- 1.Faculty of Plant Protection, Yunnan Agricultural University, Kunming 650201,China;
- 2.Faculty of Animal Science and Technology, Yunnan Agricultural University, Kunming 650201,China

Abstract

The paper described a rearing method of *Piophilha casei* L. in the laboratory. The larvae were reared with the ham, artificial diet and cheese as food at the constant temperature of 27°C. The development periods and survival rates of both larvae and pupae were observed, and the pupae were weighed. The results showed that the ham was the most suitable for *P. casei*, followed in order by the artificial diet, while cheese appeared to be unsuitable. It was advantageous to collect the pupae that the mature larvae pupated in the soft cotton fabric.

Key words [Piophilha casei L.](#) [rearing](#) [food](#) [growth and development](#)

DOI:

通讯作者 李强 liqiangkm@126.com

扩展功能

本文信息

- ▶ [Supporting info](#)
- ▶ [PDF\(251KB\)](#)
- ▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)
- ▶ [参考文献](#)

服务与反馈

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [复制索引](#)
- ▶ [Email Alert](#)
- ▶ [文章反馈](#)
- ▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

- ▶ 本刊中 包含“[酪蝇](#)、[饲养](#)、[食料](#)、[生长发育](#)”的 [相关文章](#)
- ▶ 本文作者相关文章

- [董保新](#)
- [白璐](#)
- [李正跃](#)
- [葛长荣](#)
- [李强](#)